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Călătorii și șoferii de la CTP sunt 
revoltați de noile schimbări în ceea 
ce privește traseele metropolitane. 
Oamenii vor avea voie să urce în 
autobuz doar pe la ușa din față 

 
CTP Iași a anunțat că, în următoarele zile, va 

fi implementată o nouă regulă în ceea ce privește 
autobuzele care circulă în zona metropolitană. 
Îmbarcarea se va face doar pe la ușa din față, ast-
fel, șoferii autobuzelor vor putea verifica dacă oa-
menii compostează biletele de călătorie. 

Călătorii și șoferii  
nu sunt de acord cu noile reguli pe 
traseele metropolitane din Iași 
Nu este prima dată când s-a încercat acest 

sistem, însă șoferii au avut probleme pe traseu. 
Oamenii erau revoltați de faptul că trebuie să urce 
doar pe la prima ușă și că trebuiau să aștepte prea 
mult. Șoferii au mai avut probleme cu călătorii, 
anul trecut, un adolescent a spart geamurile unui 
autobuz cu pietre, la Oprișeni. 

„S-a mai încercat implementarea acestui sis-
tem, nu este prima dată, noi, șoferii, înțelegem, 

însă călătorii vor face scandal. Așa s-a întâmplat 
și data trecută, autobuzul era aglomerat și oame-
nii erau nevoiți să urce doar pe ușa din față. Păi, 
începeau să țipe la noi, să deschidem ușile, că se 
îmbulzesc. Când e un traseu mai liber, îți permiți 
să faci asta, însă având în vedere fluxul de călă-
tori, este aproape imposibil de implementat”, 
spune un șofer de la CTP. 

O altă problemă care poate apărea este faptul 
că autobuzele vor sta mai mult timp în stație, 
având în vedere că îmbarcarea se va face mai 
greu. 

„Păi, când circuli pe traseul spre Miroslava și 
mai este și în timpul anului școlar, ai încurcat-o. 
Autobuzul se umple imediat, ce poți să faci când 
vezi că în stație sunt 15-20 de oameni și tu trebuie 
să îi lași să urce doar pe la ușa din față. Păi, atunci, 
vom ajunge să stăm în fiecare stație, câte 5 mi-
nute, iar noi trebuie să respectăm un anumit orar”, 
a mai precizat un alt șofer de la CTP.  

Nici călătorii nu sunt de acord cu această de-
cizie și cred că nu este o soluție pentru viitor. 

„Nu mi se pare o decizie inspirată, deoarece 
mijloacele de transport sunt, în mare parte, pline, 
iar după ce aștepți 30 de minute în stație, să stai 
5 minute ca să intre toată lumea pe ușa din față, 

este frustrant”, povestește Andra, o localnică din 
comuna Miroslava. 

Iată când va intra 
în vigoare noua măsură 
Cel mai probabil, săptămâna viitoare, vor în-

cepe să fie implementate noile reguli. Totuși, la 
început, va fi un haos, având în vedere că începe 
și noul an școlar, mijloacele de transport vor fi și 
mai aglomerate. Compania a luat această decizie, 
deoarece mulți oameni, din zona metropolitană, 
circulă fără să composteze biletul. 

„Încercăm, de săptămâna următoare, să im-
plementăm acest sistem, doar pe zona metropo-
litană, deocamdată. Am vorbit cu reprezentanții 
UAT-urilor și vom stabili cum o să procedăm. Pen-
tru început, este posibil să fie în mijlocul de trans-
port un polițist local sau un reprezentant al 
primăriei”, a transmis Cristian Stoica, directorul 
general CTP Iași. 

Rămâne de văzut dacă șoferii și călătorii, de 
pe traseele metropolitane din Iași, se vor obișnui 
cu noile reguli și cât de eficientă va fi schimba-
rea. 

Petronel ȘTEFAN

Șoferii de la CTP sunt revoltați de 
ultimele schimbări pentru traseele 
metropolitane din Iași! „Nu este prima 
dată, călătorii vor face scandal”
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Cu două zile înainte de începerea școlii, un 
elev din Iași, în vârstă de 13 ani, vine cu microbuzul 
până în centrul Iașului pentru a vinde floarea-soa-
relui, culeasă de pe un câmp, din apropierea casei 
sale. Băiatul strânge bani pentru a-și cumpăra re-
chizite școlare, dar și câteva haine noi.  

Un copil din Iași vinde flori pentru a-și 
cumpăra rechizite școlare  
G. are 13 ani și, de câteva zile, vine din Voinești 

până în centrul Iașului, cu microbuzul, pentru a 
vinde floarea-soarelui. Băiatul are nevoie de bani 
pentru a-și achiziționa rechizitele de care are ne-
voie, pentru a începe anul școlar 2024-2025. Este 
elev în clasa a VII-a, la Școala Gimnazială „Ioanid 
Romanescu”, Voinești.  

„Floarea-soarelui o dau cu doi lei. Am cules-o 
de pe un câmp, de pe lângă casă. În Iași, am venit 

cu microbuzul și banii strânși o să îi pun deoparte, 
pentru că nu se știe, am o pușculiță. Vreau să îmi 
iau creioane, caiete, tot ce am nevoie, acuarele, 
bloc de desen, dosar, papuci și niște flanele. Mi-
am cumpărat vreo două, dar îmi mai trebuie. Am 
trecut în clasa a VII-a”, spune M. G., băiatul care 
vinde floarea-soarelui, în centrul Iașului.  

Adolescentul mai are o soră geamănă, o alta, 
în vârstă de 7 ani și încă una de 21 de ani, care 
muncește în străinătate. Mama lor are grijă de ei, 
de casă și de animale, iar tatăl lor este angajat la 
o firmă de curățenie.  

„Mai am o soră geamănă, o soră în vârstă de 7 
ani și încă o soră, de 21, care a plecat la muncă, în 
străinătate. Eu și sora mea geamănă suntem în 
aceeași clasă la școală, dar nu stăm în aceeași 
bancă. Acasă, ne facem temele împreună și învă-
țăm împreună. Câteodată, mai concurăm. La ma-

tematică eu învăț mai bine, iar la Limba română, 
sora mea învață mai bine”, mai spune  M. G., băia-
tul care vinde floarea-soarelui, în centrul Iașului.  

Tânărul își dorește să devină jandarm  
Băiatului îi place Educația Fizică, iar visul său 

cel mai mare este să devină jandarm. Și-ar dori să 
își continue studiile și să studieze la un liceu din 
Iași.  

„Mie îmi place cel mai mult Educația Fizică și 
îmi doresc ca atunci, când o să fiu mare, să fiu un 
polițist mascat, jandarm. Vreau asta pentru că îmi 
place cum arată, cu ce se ocupă. Depinde și de 
mine dacă o să ajung jandarm. Aș vrea să merg la 
liceu, dar asta, dacă mă ajută Dumnezeu”, adaugă  
M. G., copilul din Iași care vinde flori, în centrul Ia-
șului, pentru a-și cumpăra rechizite. 

Ștefana ȘOVEA

Un copil de 13 ani vinde flori, în 
centrul Iașului, pentru a-și cumpăra 
rechizite: „Vreau să îmi iau creioane, 
caiete, papuci și niște flanele”
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Duminică, 8 septembrie 2024, va fi o zi impor-
tantă pentru creștinii ortodocși, deoarece va avea 
loc hramul Mănăstirii „Nașterea Maicii Domnului”, 
în comuna Hadâmbu, județul Iași, unde Preasfin-
țitul Părinte Nichifor Botoșăneanul va sluji Sfânta 
Liturghie. 

În calendarul Bisericii Ortodoxe, este serbată, 
pe 8 septembrie, Nașterea Maicii Domnului. Cu 
această ocazie, Mănăstirea Hadâmbu își va serba 
hramul alături de enoriași. Sfânta Liturghie va fi 
oficiată de către Preasfințitul Părinte Nichifor Bo-
toșăneanul, Episcop – vicar al Arhiepiscopiei Ia-
șilor. 

Mănăstirea Hadâmbu își va sărbători 
hramul alături de credincioși, 
duminică, 8 septembrie 2024 
Credincioșii care sărbătoresc hramul lăcașu-

lui de cult se pot aduna la mănăstire pentru a par-
ticipa la slujba Vecerniei, sâmbătă, 7 septembrie 
2024, săvârșită la ora 18:00, la Mănăstirea Ha-
dâmbu, una dintre cele mai mari mănăstiri din 
zona Moldovei. 

Icoana Făcătoare de Minuni a Maicii Domnului 
va fi scoasă din biserică tot în decursul zile de 
sâmbătă, 7 septembrie, la ora 19:30, după care va 
urma Taina Sfântului Maslu, săvârșită la ora 20:30, 
și Utrenia, la ora 00:00. 

Pe data de 8 septembrie 2024, cu ocazia săr-
bătorii Nașterea Maicii Domnului, Mănăstirea Ha-

dâmbu își va sărbători hramul. La ora 08:45 va fi 
întâmpinat Preasfințitul Părinte Nichifor Botoșă-
neanul, Episcop – vicar al Arhiepiscopiei Iașilor. 
Acesta va săvârși Sfânta Liturghie alături de un 
sobor de preoți și diaconi. 

Credincioșii care vor participa la slujbele 
sfinte, închinate Maicii Domnului, în zilele de 7 și 
8 septembrie 2024, vor fi așteptați la masă după 
terminarea Sfintei Liturghii, la ora 12:00. După 
agapa frățească, Icoana Făcătoare de Minuni a 
Maicii Domnului va fi introdusă înapoi, în biserica 
– monument de la Hadâmbu, la ora 19:30. 

Zi importantă pentru creștinii 
ortodocși, așteptați, în număr cât mai 
mare, la hramul Mănăstirii Hadâmbu 
Credincioșii sunt așteptați, în număr cât mai 

mare, la Sfânta Liturghie, săvârșită de Preasfinți-
tul Părinte Nichifor Botoșăneanul, cu ocazia hra-
mului, pentru a celebra, prin rugăciune, Nașterea 
Maicii Domnului. 

Mănăstirea Hadâmbu este considerată unul 
dintre cele mai frumoase lăcașuri de cult, din 
zona Iașilor, dar cea mai mare atracție este 
Icoana Făcătoare de Minuni a Maicii Domnului, la 
care mii de pelerini îngenunchează, în fiecare an, 
și povestesc de minunile pe care le-au trăit în 
urma pelerinajului. 

Biserica „Nașterea Maicii Domnului”, din co-
muna Mogoșești, județul Iași, datează din anul 

1659, când i-a fost dăruit boierului grec, Iani Ha-
dâmbu, fost chelar, un loc „în pădurea Iașilor, la 
Dealul Mare”, pentru a construi o biserică cu hra-
mul „Nașterii Preacinstitei și Născătoarei de Dum-
nezeu”. 

Între 1937-1938, preotul Octavian Zmău, din 
Roman, a pictat două icoane ale Maicii Domnului 
cu Pruncul, pe care le-a donat Mănăstirii Ha-
dâmbu. În 1990, au fost așezate, cu cinste, în bi-
serică, după noua sfințire a acesteia, iar câțiva ani 
mai târziu, li s-a făcut ferecătura de aur și de ar-
gint. Icoana a fost donată Schitului din Dealul 
Mare, cum este cunoscută Mănăstirea Hadâmbu, 
de ieromonahul Iov Mazilu, egumenul acestui 
schit. În anul 2003, a avut loc un incendiu în urma 
căruia au ars zeci de chilii, cărți și obiecte biseri-
cești, întreaga clădire transformându-se în 
scrum. Miracolul a fost că doar Icoana Făcătoare 
de Minuni a Maicii Domnului a scăpat neatinsă de 
flăcări, fără a fi protejată în vreun fel. 

Credincioșii sunt așteptați să participe la sluj-
bele sfinte, închinate Maicii Domnului, în zilele de 
7 și 8 septembrie 2024. Cu ocazia hramului Mă-
năstirii Hadâmbu, enoriașii vor celebra, prin rugă-
ciune, Nașterea Maicii Domnului. Sfânta Liturghie 
va fi oficiată de Preasfințitul Părinte Nichifor Bo-
toșăneanul, Episcop – vicar al Arhiepiscopiei Ia-
șilor. 

Andrei OSMAN

Duminică, va fi sărbătorit hramul 
Mănăstirii Hadâmbu. Icoana Maicii 
Domnului Făcătoare de Minuni va fi scoasă 
din biserică sâmbătă, 7 septembrie 2024
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Joi, 5 septembrie 2024, a avut loc 
deschiderea oficială a Târgului 
„Zilele Recoltei Editoriale” 2024, 
ediția a XII-a. Evenimentul cu tradiție 
adună zeci de iubitori de cărți în 
inima Copoului, în Iași. Astăzi, 7 
septembrie, la ora 14:00, în același 
decor, are loc marea premiere, 
moment la care vor participa și 
oficialitățile locale  

 
Târgul „Zilele Recoltei Editoriale” 2024 reu-

nește, în Parcul Copou, 11 edituri ieșene care 
expun numeroase cărți din diverse domenii, pre-
cum literatură academică, ficțiune, proză, poezie, 
eseu, arte și multe altele. Astfel, la finalul celor 
trei zile, organizatorii vor acorda premii pentru 
mai multe categorii, printre care „Proiect Edito-
rial”, „Cartea Anului”, „Cartea de proză”, „Cartea de 
poezie” și Premiul de debut.  

Ce oferă „Zilele Recoltei Editoriale” 
2024 ieșenilor: „Aici vin cei care 
sunt interesați cu adevărat” 
La cea de-a XII-a ediție a Târgului de Carte „Zi-

lele Recoltei Editoriale” 2024 au luat parte Editura 
Timpul, Editura 24:ORE, Editura Alfa, Editura Va-
siliana’98, Editura Cartea Românească Educațio-
nal și Editura Junimea, cu o participare întârziată 
în cadrul evenimentului. Mai departe, s-au alăturat 
și Editura Lebăda Neagră, Casa Editorială De-
miurg, Editura Tipomoldova, Editura Universității 
„Alexandru Ioan Cuza” din Iași și Editura „Grigore 
T. Popa” a Universității de Medicină și Farmacie 
din Iași. 

Vineri, 6 septembrie, reporterii BZI s-au de-
plasat în inima Copoului pentru a observa cum 
îmbrățișează ieșenii atmosfera editorială ce aca-
parează locul prin care zeci de figuri marcante 
pentru literatura română au trecut. Astfel, odată 
cu primele raze ale soarelui au început să apară 
timid și iubitorii de cărți. 

„Ieșenii sunt interesați de arta literaturii în 
continuare, chiar și cei de vârste mai mici. Aici vin 
cei care sunt interesați cu adevărat, sunt oameni 
și oameni, de toate vârstele. Cu precădere, la noi 
se vând cărțile pentru copii, vin foarte mulți bunici 
și părinți. Doctoranzii și studenții preferă litera-
tura, cărțile de beletristică, de specialitate. Mulți 
dintre ei se bucură pentru că sunt promoții, iar 
prețurile sunt acceptabile. Am observat că vizita-
torii preferă proza pentru că poezia este mai de-
licată, trebuie înțeleasă. Oamenii sunt încântați 
să achiziționeze cărți pentru că sunt de valoare”, 

declară Camelia Busuioc, reprezentat al Editurii 
Vasiliana’98. 

Casa de Cultură „Mihai Ursachi” Iași, în cola-
borare cu Primăria Municipiului Iași, a pus bazele 
acestui eveniment cultural, cu o tradiție de 12 ani, 
care susține perpetuarea literaturii. 

„La acest târg, participanții sunt invitați, și 
anume editurile mai cunoscute din Iași, care mai 
primesc premii. Este o oportunitate de a ne afișa 
titlurile. Organizatorii ne invită an de an, iar noi 
răspundem cu bucurie”, adaugă Camelia Busuioc. 

Astfel, „Zilele Recoltei Editoriale” 2024 le asi-
gură ieșenilor un prilej pentru a își lărgi orizontu-
rile, punându-le la dispoziție un decor variat ce 
reușește să acopere așteptările fiecărui vizitator. 
Pe de altă parte, evenimentul le oferă editurilor 
ieșene posibilitatea de a se apropia de iubitorii de 
cărți și de a fi premiate pentru cele mai bune tit-
luri. 

„Zilele Recoltei Editoriale” 2024, 
de la început și până în prezent 
„Zilele Recoltei Editoriale” 2024 reprezintă un 

act de compasiune și solidaritate al organizatori-
lor și al autorităților locale în fața situației dificile 
cu care se confruntă unele dintre cele mai cunos-
cute și apreciate edituri din Iași. 

„Ideea acestui târg aflat la cea de-a XII-a edi-
ție a pornit de la faptul că primăria trebuie impli-
cată în acest mod de a ajuta literatura 
contemporană. Eu am propus acest mod de a am-
bala ajutorul în sensul că mi-am dorit a fi foarte 
transparent. În momentul în care ajutorul venea 
din partea primăriei în mod direct, nu exista o for-
mulă compatibilă în relația dintre aceasta și ori-
care din cele 14 edituri ale Iașului. Astfel, le-am 
spus celor din construcția politică a municipiului 

că este timpul să nu mai fim pasivi, este timpul ca 
ajutorul pe care noi îl vom da orașului să fie cât se 
poate de măsurabil. În momentul în care noi am 
deschis această portiță, de la prima ediție, în care 
oamenii nu știau ce dorim, dar văzând concret ce 
ajutor să le dăm semenilor noștri, a existat o înțe-
legere dovedită prin participare”, transmite Adi 
Cristi, managerul Casei de Cultură „Mihai Ursachi” 
Iași. 

Târgul de carte a luat naștere în urmă cu 12 
ani, la prima ediție participând 14 edituri din Iași. 
La ediția din 2012 a lipsit Editura Junimea, repre-
zentanții acesteia fiind prezenți în mod neoficial. 
Astfel, în urma activităților derulate în cadrul eve-
nimentului, în următorul an, pe lista editurilor par-
ticipante s-a alăturat și Junimea. 

În ceea ce privește ziua de sâmbătă, 7 sep-
tembrie, ce marchează momentul premierii, or-
ganizatorii vor avea în vedere „Proiectul Editorial”, 
„Cartea Anului”, „Cartea de proză”, „Cartea de poe-
zie” și Premiul de debut. Din juriu fac parte Adi 
Cristi, managerul Casei de Cultură „Mihai Ursachi” 
Iași, Paul Gorban, secretar literar al instituției, și 
Eugen Harasim, fotograf, membru al Uniunii Ar-
tiștilor Plastici. 

„Noi l-am invitat pe primar, care a fost la toate 
edițiile și a înmânat premiile. Dacă nu reușește să 
ajungă, va fi prezent reprezentantul primăriei. În-
cercăm, pe cât posibil, să răsplătim efortul scrii-
torilor. O carte premiată anul acesta este mai 
subțire decât una premiată acum doi ani”, subli-
niază Adi Cristi. 

Astfel, iubitorii de cărți sunt așteptați la „Zilele 
Recoltei Editoriale” 2024, în inima Copoului, pen-
tru ultima zi a evenimentului. De la ora 14:00, are 
loc ceremonia de premiere. 

Andreea STAN

„Zilele Recoltei Editoriale” 2024 adună 
iubitorii de cărți în inima Copoului, în 
Iași: „Este timpul să nu mai fim pasivi”
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Șefii armatei de la Iași, colonelul 
Claudiu-Mădălin Tamaș, comandan-
tul Brigăzii 15 Mecanizată „Podu 
Înalt”, colonelul Ionel-Lucian Sandu, 
locțiitorul comandantului, și colone-
lul Ionel Munteanu, Șeful de Stat 
Major al Brigăzii 15 Mecanizată „Podu 
Înalt” Iași au reușit să strângă averi 
destul de însemnate. Deși au venituri 
asemănătoare, locțiitorul comanda-
tului deține cele mai multe terenuri 
și imobile.  

Ce averi au șefii 
armatei de la Iași 
Colonelul Claudiu-Mădălin 

Tamaș, comandantul Brigăzii 15 Me-
canizată „Podu Înalt” a oținut, prin 
donație, în 2015, un teren cu o supra-
față de 2.415 de metri pătrați, care 
este situat în localitatea Ioanicești, 
județul Argeș. Tot în această locali-
tate, comandatul și soția sa dețin un 
imobil de 149,87 metri pătrați. Cei doi 
soți mai au în proprietate și un imobil 
de 70.96 metri pătrați. Acesta este 
situat tot în Ioanicești, județul Argeș. 
În ceea ce privește bunurile mobile, 
colonelul Claudiu-Mădălin Tamaș 
deține un autoturism Hyundai I30, 
fabricat în anul 2018, și un autovehi-
cul Dacia Duster, fabricat în anul 
2015. Colonelul deține mai multe 

conturi curente și fonduri de inves-
tiții, dar și două credite bancare, 
respectiv un credit de 60.000 de lei, 
contractat în 2022 și scadent în 
2027, și un credit în valoare de 
113.000 de lei, scadent în 2027. În 
anul 2023, colonelul Claudiu-Mădălin 
Tamaș a avut o soldă în valoare de 
153.551 de lei, încasând și 10.660 de 
lei din norma de hrană. Soția sa, Ana 
Maria Tamaș, a încasat anul trecut 
36.935 de lei – soldă, 7.208 – normă 
de hrană și 4.025 indemnizație de 
veteran de la Universitatea de Apă-
rare „Carol I”. Ana Maria Tamaș acti-
vează și în cadrul Ministerul Apărării 
Naționale, iar pentru activitatea des-
fășurată aici, a obținut 40.171 de lei – 
soldă, 2.875 – indemnizație de vete-
ran și 3.622 lei – normă de hrană.  

Colonelul Ionel-Lucian 
Sandu a încasat, în anul 
2023, venituri în valoare de 
aproape 200.000 de mii lei  
Colonelul Ionel-Lucian Sandu, 

locțiitorul comandantului de la Bri-
gada 15 Mecanizată „Podu Înalt”, are 
în proprietate mai multe terenuri, 
respectiv jumătate dintr-un teren, 
situat în județul Botoșani, de 2.000 
metri pătrați, o treime dintr-un 
teren, de 2.200 metri pătrați, situat 

în județul Suceava, și o tremie dintr-
un teren agricol, de 3.500 metri pă-
trați, situat tot în județul Suceava. 
Colonelul Ionel-Lucian Sandu și soția 
acestuia, Daniela Mirela Sandu, sunt 
proprietarii a două apartamente, 
unul de 76 metri pătrați, în Botoșani, 
și unul de 60 metri pătrați, în Iași. 
Colonelul Ionel-Lucian Sandu a mai 
moștenit și o treime dintr-o casă de 
80 metri pătrați, care este situată în 
localitatea Bălinești, județul Su-
ceava. Locțiitorul comandantului 
deține două autoturisme, un Vol-
kswagen, din 2008, și un Audi, fabri-
cat în anul 2013. În anul 2023, 
colonelul Ionel-Lucian Sandu a obți-
nut venituri în valoare de 151.359 lei, 
din soldă, 10.856 – normă de hrană, 
3.186 – alte drepturi, 22.524 – chirie, 
1.450 – servicii turistice și 6.900 – 
drepturi de veteran în teatre de ope-
rații. Soția sa activează tot în cadrul 
Ministerului Apărării Naționale, iar în 
anul 2023, a încasat 54.346 lei, soldă, 
12.410 – normă de hrană, 3.110 – alte 
drepturi și 1.450 – servicii turistice.  

Soția colonelului Ionel 
Munteanu este și 
pensionară, și angajată  
Colonelul Ionel Munteanu este 

Șef de Stat Major al Brigăzii 15 Meca-

nizată „Podu Înalt” Iași. Acesta este 
proprietarul unui teren agricol de 
1.400 metri pătrați, situate în județul 
Iași, precum și a unui teren de 3.50 
hectare, care este situat în Drăgă-
nești, județul Neamț. Colonelul Ionel 
Munteanu și soția acestuia, Bobița 
Daniela Munteanu, dețin un aparta-
ment de 85 metri pătrați, situat în 
municipiul Iași. Colonelul are în pro-
prietate trei autoturisme, un autotu-
rism marca Skoda, fabricat în 2006, 
un Audi, fabricat în 2012, și un auto-
turism Dacia Duster, fabricat în anul 
2018. În anul 2023, colonelul Ionel 
Munteanu a avut un salariu de 128.151 
de lei, dar veniturile sale au fost 
completate de 10.814 lei – normă de 
hrană, 2.154 lei – echipament și 1.450 
lei – voucher de vacanță. Bobița Da-
niela Munteanu este angajată în ca-
drul Batalionul 151 Infanterie „Lupii 
Negri” din Iași, de unde, anul trecut, 
a obținut salarii în valoare de 39.345 
de lei. Femeia este și pensionară 
MApN, încasând, în 2023, pensii în 
valoare de 24.144 lei. Șefii armatei 
de la Iași au averi însemnate, având 
în proprietate numeroase terenuri, 
imobile și autoturisme.  

Sorin PAVELESCU 

Ce averi au șefii armatei de la Iași! Colonelul 
Ionel-Lucian Sandu, locțiitorul comandatului, 
deține cele mai multe terenuri și imobile 



SOCIAL7 sâmbătă, 07 septembrie

Luni, 9 septembrie 2024, va suna clopoțelul 
pentru aproximativ 135.000 de elevi, din județul 
Iași. Festivitatea oficială de deschidere a anului 
școlar 2024-2025 va avea loc în patru unități de 
învățământ, două din mediul urban și două din 
mediul rural.  

Iată unde are loc deschiderea oficială 
a anului școlar 2024-2025, în Iași  
Deschiderea oficială a anului școlar 2024-

2025 va avea loc în Iași, în patru unități de învă-
țământ, două din mediul urban și două din mediul 
rural. 

Conform reprezentanților Inspectoratului 
Școlar Județean (ISJ) Iași, de la ora 08:30, va fi la 
Grădinița cu Program Prelungit „Grigore Vieru” - 
Școala Veronica Micle, de la ora 10:00, la Școala 
Primară Oprișeni și Școala Gimnazială Țuțora, de 
la ora 12:00, la Școala Gimnazială „Nicolae Iorga” 
Iași, iar de la 14:00, la Școala Gimnazială „Axinte 
Uricariul” Scânteia.  

„La nivelul conducerii ISJ Iași, am convenit ca 
luni, 9 septembrie 2024, să ne deplasăm în patru 
unități de învățământ preuniversitar, respectiv 
Grădinița cu Program Prelungit „Grigore Vieru” - 
Școala Veronica Micle, Școala Primară Oprișeni - 

Școala Gimnazială Țuțora,  Școala Gimnazială „Ni-
colae Iorga” Iași și Școala Gimnazială „Axinte Uri-
cariul” Scânteia. Aici vor avea loc deschiderile, în 
prezența conducerii ISJ Iași”, declară prof. Flo-
rentin Ciubotaru, inspector școlar adjunct al ISJ 
Iași.  

Deschiderea oficială  
are loc la unitățile de învățământ 
care inaugurează spații noi  
Cele patru unități de învățământ, la care va 

avea loc deschiderea oficială a anului școlar 
2024-2025, nu au fost alese aleatoriu. Acestea in-
augurează spații noi de învățământ, conform prof. 
Florentin Ciubotaru, inspector școlar adjunct al 
ISJ Iași.  

„La toate cele patru unități de învățământ se 
inaugurează spații noi de învățământ, ca urmare 
a forțelor pe care le-au depus autoritățile locale, 
așadar, o să inaugurăm spații de învățământ noi. 
La Școala Gimnazială „Nicolae Iorga” Iași va fi in-
augurată o sală de sport, la Scânteia este o gră-
diniță nouă, iar la Țuțora, tot un spațiu destinat 
învățământului. Noi, invitații, am adresat tuturor 
autorităților locale și județene, dar cine va fi pre-
zent, îmi este greu să vă dau un răspuns. Ne-am 

bucura să fie prezenți cât mai mulți oameni care 
au pus umărul la dezvoltarea școlilor din județul 
nostru”, adaugă prof. Florentin Ciubotaru, inspec-
tor școlar adjunct al ISJ Iași. 

Anul școlar 2024-2025 începe în data de 9 
septembrie 2024 și va avea o durată de 36 de săp-
tămâni. Acesta va fi structurat în cinci module de 
învățare, respectiv cinci vacanțe. 

Amintim faptul că, la nivelul județului Iași, ele-
vii de la 15 școli, din județul Iași, vor începe anul 
școlar cu toalete în curte. Astfel, cele 15 unități de 
învățământ declarate cu grupuri sanitare necon-
forme sunt: Andrieșeni – 4 corpuri de clădire (pro-
iect tehnic finalizat, litigiu), Brăești – 1 corp de 
clădire (elevii vor fi relocați), Dolhești – 1 corp de 
clădire, Dumești – 1 corp de clădire (proiect 
depus), Fântânele – 2 corpuri de clădire (proiecte 
depuse), Popricani – 1 corp de clădire (proiect 
depus), Roșcani – 2 corpuri de clădire (litigiu), 
Tansa – 1 corp de clădire (proiect depus), Țibana 
– 1 corp de clădire (proiect depus), Lungani – 1 
corp de clădire (proiect depus la Compania Națio-
nală de Investiții). 

Deschiderea oficială a anului școlar 2024-
2025 va avea loc în Iași, la patru unități de învă-
țământ.  

Ștefana ȘOVEA

Deschiderea oficială a anului școlar 2024-
2025 va avea loc la Iași, în patru unități de 
învățământ care inaugurează spații noi. Una 
dintre ele este noua grădiniță din Bucium
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Duminică, 8 septembrie, creștinii ortodocși și 
cei catolici sărbătoresc Nașterea Maicii Domnului. 
Sărbătoarea mai este cunoscută, în popor, și 
drept Sfânta Marie Mică și este o zi încărcată de 
tradiții și obiceiuri.   

Zi mare de sărbătoare pentru creștini: 
Nașterea Maicii Domnului 
Anul bisericesc debutează cu o sărbătoare 

dedicată Fecioarei Maria, anume Nașterea Maicii 
Domnului. Sărbătoarea Maicii Domnului este men-
ționată, pentru prima dată, într-un imn scris, în 
secolul al VI-lea, deoarece, după Sinodul Ecume-
nic de la Efes, din anul 431, are loc o intensificare 
a cultului Maicii Domnului, îndeosebi, în Siria. 
Preasfânta Născătoare de Dumnezeu reprezintă 
sfințenia cea mai înaltă, astfel, se cuvenea să fie 
cinstită în ziua de 8 septembrie, cifră care simbo-
lizează veșnicia deoarece, datorită Fecioarei 
Maria, Iisus Hristos s-a putut întrupa, apoi a învins 
moartea și a dăruit oamenilor viață veșnică. 
Sfânta Scriptură nu oferă prea multe informații 
despre Nașterea Maicii Domnului, ci acestea ne 
sunt relevate de Sfânta Tradiție. De asemenea, 
detalii despre Nașterea Maicii Domnului sunt con-
semnate și în cărțile de cult si o serie de scrieri, 
precum Protoevanghelia lui Iacov, din secolul al 

II-lea. Tot din Sfânta Tradiție, aflăm că părinții 
Maicii Domnului au fost drepții Ioachim și Ana, 
care erau în vârstă și s-au chinuit toată viață să 
aibă urmași. Deoarece nu aveau copii, într-o zi de 
sărbătoare, Sfântului și Dreptului Ioachim i-au 
fost, din acest motiv, refuzate darurile aduse la 
templu. Astfel, acesta a decis să meargă în munți, 
unde să postească și să se roage, pentru ca Dum-
nezeu să se îndure și să le dea un moștenitor. În 
același timp, și Ana se ruga, și i-a promis lui Dum-
nezeu că, dacă va reuși să aibă un fiu sau o fiică, 
îl va încredința, să slujească celor sfinte. După nu-
meroase rugăciuni, celor doi li s-a arătat Arhan-
ghelul Gavriil și le-a vestit că rugăciunile lor nu au 
fost trecute cu vederea și că vor avea o fiică. Ioa-
chim și Ana și-au ținut promisiunea, astfel că 
atunci când Maria a împlinit 3 ani, a fost dusă la 
Templul sfânt din Ierusalim. Acest eveniment este 
prăznuit pe 21 noiembrie, ca Intrarea în Biserică a 
Maicii Domnului.  

Ce tradiții și obiceiuri  
respectă creștinii ortodocși,  
cu prilejul Nașterii Maicii Domnului  
Pe 8 septembrie, cu prilejul Nașterii Maicii 

Domnului, creștinii ortodocși respectă mai multe 
tradiții și obiceiuri. Tradiția spune că, odată cu 

Nașterea Maicii Domnului, se încheie vara, iar din 
acest moment, se dă startul sezonului de recol-
tare. În ziua de 8 septembrie, există tradiția ca fe-
meile să împartă fructe și legume, strânse din 
recolta de toamnă. Acestea sunt date de pomană 
pentru sufletele celor decedați. Astfel, și cei tre-
cuți la vele veșnice se vor bucura de roadele 
toamnei. O altă tradiție respectată cu prilejul Naș-
terii Domnului este aceea de a se așeza la icoana 
Fecioarei Maria o lumânare aprinsă, pentru a fi fe-
rită locuința de foc, vijelii, grindină și alte calami-
tăți naturale. Tot cu prilejul zile de 8 septembrie, 
gospodinele prepară un cozonac, numit „cozona-
cul Maicii Domnului”.  Acest cozonac care are 
arome și stafide trebuie să fie preparat de per-
soane bolnave. Cozonacul preparat va fi rupt de 
Nașterea Maicii Domnului, jumătate se mănâncă, 
iar jumătate se aruncă în curtea casei. În timp ce 
se consumă cozonacul, persoana suferindă tre-
buie să rostească și câteva cuvinte, precum: 
„atâta vreme cât voi trăi, nu voi mai gusta carne 
de capră! Pentru boală, un cozonac, pentru mine, 
vindecare și sănătate!”.  În ziua de sărbătoare, de-
dicată Nașterii Maicii Domnului, după ce se mă-
nâncă cozonacul, persoana bolnavă trebuie să 
bea și un pahar de vin.  

Codruța ȘOROAGĂ

Creștinii ortodocși celebrează, pe 8 
septembrie, Nașterea Maicii Domnului, 
sărbătoare cunoscută ca Sfânta Maria 
Mică! Românii respectă, în această zi, 
mai multe tradiții și obiceiuri
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Ieșenii care au dosarele aprobate în progra-
mul Casa Verde Fotovoltaice, în edițiile anterioare, 
se întreabă de ce nu au primit și baterii, așa cum 
se întâmplă anul acesta, în programul derulat de 
Administrația Fondului pentru Mediu (AFM). Pro-
gramul debutează pe 6 septembrie 2024, cu în-
scrierea instalatorilor, iar pe 27 septembrie, a 
persoanelor fizice.  

Mihai Bercea, unul dintre ieșenii care a obținut 
finanțarea în programul Casa Verde Fotovoltaice, 
în anul precedent, se întreabă de ce nu s-au acor-
dat finanțări și în edițiile anterioare ale programu-
lui, pentru achiziția bateriilor. „Actualii guvernanți 
au prevăzut ca la 26 septembrie să se înscrie 
lumea, unde se vor oferi bani pentru panouri și ba-
terii. De ce persoanele care au montat, anul tre-
cut, panourile nu au acces la baterii? De ce nu se 
face un nou program și pentru cei din programele 
vechi, să se achiziționeze bateriile? Mi se pare o 
discriminare! O baterie costă peste 10.000 de lei. 
Anul trecut am montat panourile, dar aș fi vrut și 
baterii. Panourile produc energie, o transfer în re-
țeaua publică, iar dacă am un surplus de energie, 
îl pot ține în baterii, să îl folosesc noaptea sau 
dacă mai pică curentul de la E-ON, dacă vreau să 
spăl noaptea. Care e motivul pentru care noi nu 
am primit baterii? Cred că programul de anul 
acesta este o campanie electorală, nu sunt bani, 
vor să amăgească electoratul”, susține Mihai Ber-
cea, beneficiar din satul Pietrăria, comuna Bâr-
nova, Iași.    

Ieșenii atrag atenția asupra 
programului Casa Verde 2024 
Anul acesta va fi doar o singură zi de înscrieri, 

pentru fiecare regiune, nu trei, ca până acum, 
având în vedere experiența de anul trecut, când 
fondurile s-au epuizat din primele minute. Anul 
acesta, ieșenii pot să obțină de la stat 30.000 de 
lei, iar contribuția proprie este de 3.000 de lei. 
Noutatea programului, din acest an, este finanța-
rea, inclusiv, a bateriilor de stocare. Astfel, buge-
tul din acest an permite achiziția unui sistem 
fotovoltaic hibrid, respectiv panouri fotovoltaice 
și baterii. La achiziția panourilor fotovoltaice tre-
buie să fie acoperite și costurile cu instalarea ba-
teriilor de stocare a energiei, devenite obligatorii 
prin lege. Componenta de stocare introduce o 
complexitate suplimentară în sistemele fotovol-
taice hibride, de aceea ieșenii trebuie să fie bine 
informați despre ghidul solicitantului, calitatea 
echipamentelor sau a serviciilor oferite de insta-
latori. Ieșenii trebuie să fie atenți la valabilitatea 
documentelor necesare înscrierii în programul din 
acest an. Pentru a aplica în cadrul programului, 
documentele necesare sunt: actul de identitate 
al solicitantului, extrasul de carte funciară, nu mai 
vechi de 60 de zile la data transmiterii listei, cer-
tificatul de atestare fiscală, privind obligațiile de 
plată către bugetul de stat, valabil 30 de zile în 
momentul transmiterii listei, certificatul de ates-
tare fiscală, privind impozitele și taxele la bugetul 
local. Programul Casa Verde 2024 are un buget de 

2.000.000.000 de lei. 

Sute de ieșeni au accesat sumele 
acordate în programul Casa Verde 
Fotovoltaice 2023 
O listă cu ieșenii admiși în programul Casa 

Verde Fotovoltaice, care au depus dosare în 2023, 
a fost publicată pe site-ul AFM. Până în prezent, 
au fost avizate 9.566 de dosare la nivel național. 
Sute de dosare aprobate sunt din Iași. Ieșenii ad-
miși în programul Casa Verde Fotovoltaice 2023 
pot demara implementarea proiectelor. Dacă au 
ales instalatorul validat, pot trece la etapele ur-
mătoare, respectiv implementarea proiectului și 
decontarea de către Administrația Fondului pen-
tru Mediu (AFM) a sumelor solicitate de instalatorii 
validați. Lista dosarelor acceptate în cadrul pro-
gramului „Casa Verde Fotovoltaice” a fost publi-
cată pe site-ul www.afm.ro, la secțiunea aferentă, 
sesiunea 2023. Durata de implementare a proiec-
telor este de 12 luni de la data publicării listei. În 
anul 2023, din Iași, s-au depus 3.470 de dosare. 
Din toată țara, 86.625 de persoane fizice s-au în-
scris cu succes în aplicația informatică. Benefi-
ciarii au primit o finanțare de până la 90 la sută 
din valoarea totală a cheltuielilor eligibile, în limita 
sumei de 20.000 de lei, pentru instalarea de pa-
nouri fotovoltaice cu o putere de minimum 3 kW. 
Pe de altă parte, ieșenii atrag atenția asupra pro-
gramului Casa Verde 2024, care va demara la fi-
nalul lunii septembrie 2024. 

Raluca COSTIN

Ieșenii atrag atenția asupra programului 
Casa Verde 2024. Beneficiar: „Care e motivul 
pentru care noi nu am primit baterii?”
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Primăria Iași ia în calcul să introducă 
reguli noi de circulație pe străzile de 
lângă școlile din oraș. 
Această măsură este pentru a 
decongestiona traficul infernal 
din timpul anului școlar 

 
Prima astfel de măsură a fost luată la Colegiul 

Național de Artă „Octav Băncilă”. Pe strada Vasile 
Stroescu, la intrarea pentru elevi, s-a implemen-
tat un sistem „kiss and ride” pentru cei care își 
aduc copiii la școală. Acest plan urmează să fie 
preluat și de alte unități de învățământ din Iași. 

Reguli noi de circulație 
pe străzile de lângă școlile din Iași 
Deja, lângă intrarea pentru elevi de la Colegiul 

de Arte, a fost amenajată o zonă specială, în care 
șoferii pot opri mașinile pentru scurt timp până 
coboară copiii. Primăria Iași se așteaptă ca și alte 
școli să urmeze acest exemplu și să facă solicitări 
către autoritățile locale pentru a face modificări. 
Una dintre cele mai problematice zone este în 
Cantemir, unde apar foarte des blocaje din cauza 

mașinilor care opresc și staționează lângă școli. 
„Odată cu începerea noul an școlar, în special, 

în zonele unităților de învățământ, se remarcă și 
aglomerarea, chiar blocarea traficului rutier. Mă-
sura a fost solicitată chiar de reprezentanții Co-
legiului de Artă Octav Băncilă și a fost analizată 
de Comisia de Circulație a Municipiului Iași, ulte-
rior, a fost avizată de Poliția Rutieră și este imple-
mentată de SC Servicii Publice SA. În funcție de 
efectele scontate ale acestei măsuri în zona Co-
legiului de Artă, respectiv fluidizarea traficului, 
putem analiza implementarea unor astfel de mă-
suri și la alte unități de învățământ, desigur, cu ur-
marea etapelor menționate”, a precizat Dan 
Postolea, șeful biroului de comunicare de la Pri-
măria Iași. 

Modificarea ar trebui 
să rezolve problema aglomerării 
Conducerea Colegiului Național de Artă „Octav 

Băncilă” se confruntă cu această problemă de mai 
mulți ani, iar acum, a decis să facă o modificare 
care ar putea rezolva situația. Desigur că aici ține 
și de conduita șoferilor, care trebuie să respecte 

regulile de circulație din zonă. Comisia de Circu-
lație, din cadrul Primăriei Iași, face regulat schim-
bări în privința traficului din Iași. 

„Este un proiect de-al nostru, început de anul 
trecut, și a trecut deja prin toate comisiile. Este 
primul proiect de acest gen, implementat la o 
școală din Iași, și sperăm că ne vor urma și alte 
unități școlare. Pe strada Vasile Stroescu, se 
bloca, inclusiv, linia de tramvai de la stația Filar-
monica. Veneau mulți părinți cu mașina pentru a-
și lăsa copiii la școală, astfel se crea o 
aglomerație de nedescris. Era un haos total, fie-
care parca pe unde apuca, elevi care mergeau 
printre mașini, nu mai înțelegeai nimic. Acum, am 
făcut o alveolă, unde mașinile intră, stau un minut, 
lasă elevul chiar pe trotuar și au plecat spre bule-
vardul Independenței. De asemenea, rămâne o 
bandă liberă pe dreapta pentru cei care merg tot 
înainte. Cu siguranță, acest sistem se va răspândi 
la toate școlile”, a transmis Dan Partene, directo-
rul Colegiului Național de Artă „Octav Băncilă” Iași.  

Străzile de pe lângă școlile din Iași sunt hipe-
raglomerate, iar primăria va introduce noi reguli 
de circulație pentru a rezolva problema. 

Petronel ȘTEFAN

Schimbări importante în traficul din Iași! 
Vor fi introduse reguli noi de circulație 
pe străzile din perimetrul școlilor. Iată 
unde s-au făcut primele modificări
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Un tânăr din Tomești a 
dispărut în Ucraina. Din 
vara anului trecut, familia 
și apropiații acestuia 
încearcă să dea de urmele 
sale, dar fără succes. 
George Epure ar fi lăsat un 
bilet în care anunța că 
pleacă pe front, iar de 
atunci, nu a mai 
dat niciun semn 

 
George Epure, un tânăr de 29 de 

ani din Tomești, a dispărut fără 
urmă. Din vara anului trecut, mai 
exact, de pe 30 iunie, George a ple-
cat de acasă și dus a fost. Printr-un 
bilet pe care l-a lăsat, anunța că a 
plecat pe front, în Ucraina. Acela a 
fost ultimul mesaj pe care l-a trans-
mis rudelor și prietenilor. De mai 
bine de un an, nu a mai dat niciun 
semn. Din această cauză, familia lui 
a cerut sprijinul polițiștilor. Deși oa-

menii legii au făcut ceva verificări, 
nu au reușit să-l găsească. De ceva 
timp, pe site-ul Poliției Române, 
apare fotografia tânărului și câteva 
date despre acesta. 

Un tânăr din Tomești a 
dispărut în Ucraina. 
Poliția îl caută 
George Epure s-a născut la Iași, 

pe data de 23 aprilie 1995. El era do-
miciliat în comuna Tomești. Pe site-
ul Poliției Române apar 
semnalmentele acestuia și câteva 
detalii legate de dispariție. „La data 
de 30.06.2023, a plecat de la domi-
ciliu către Ucraina, iar din acel mo-
ment, nu a mai putut fi contactat de 
niciun membru de familie sau apro-
piați. George are o înălțime de 180 
cm, greutate: 73 kg, culoarea pielii: 
albă, corpolența: atletic, culoarea 
părului: șaten, natură păr: drept, 
lungime păr: scurt, contur față: oval, 

înălțime frunte: mijlocie, culoare 
ochi: căprui, mărime gură: mijlocie”, 
au transmis polițiștii. Singurul lucru 
pe care l-au putut stabili oamenii 
legii este faptul că bărbatul a dispă-
rut în Ucraina. Nimeni nu poate 
spune însă dacă este în viață sau 
dacă a căzut victimă pe front. În 
toamna anului trecut, un român de 
27 de ani a murit pe front, în Ucraina. 

Mulți tineri români și-au 
găsit sfârșitul pe front 
În vara aceasta, un alt tânăr din 

Iași, plecat în război, a dispărut pe 
câmpul de luptă. Petru Cosmin Sa-
molinschi, fost luptător și campion 
național la lupte libere, se afla de un 
an în Congo. Acesta era contractor 
privat în misiunea condusă de renu-
mitul Horațiu Potra. Ieșeanul a fost 
ucis sâmbătă, 15 iunie 2024, într-un 
atac cu mortiere. Tânărul a activat 
timp de doi ani în cadrul Batalionului 

151 Infanterie „Lupii Negri” din Iași, 
dar în dorința unui viitor mai bun a 
decis să-și dea dimisia din armată și 
să plece într-o misiune privată, în 
Congo. Alți doi colegii de-ai săi, un 
român și un cetățean din Republica 
Moldova, au fost grav răniți. Toți trei 
lucrau pentru o firmă ce asigura 
paza unei companii, unde erau plătiți 
cu 5.000 de dolari lunar. La înmor-
mântarea tânărului au fost prezenți 
militarii Batalionului 151 Infanterie 
„Lupii Negri” din Iași, precum și Ho-
rațiu Potra, fost luptător în legiunea 
străină, și angajatorul lui Petru Cos-
min Samolinschi. Trupul lui Petru 
Cosmin Samolinschi a fost repatriat 
la o lună după tragicul eveniment din 
Goma, RD Congo. Sicriul a fost depus 
la Biserica „Sf. Gheorghe” din Doro-
banț, comuna Aroneanu. Iată că 
acum un tânăr din Tomești a dispă-
rut fără urmă, în Ucraina. 

Dragoș SAVIN

George, un tânăr din Tomești, a 
dispărut fără urmă, în Ucraina. I-a 
lăsat mamei sale un bilet prin care 
a anunțat-o că pleacă în război
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Situație revoltătoare pentru locatarii unui bloc 
de apartamente, din zona Vișan, după ce s-au tre-
zit, peste noapte, cu locuința inundată din cauza 
canalizării. Dezvoltatorul dă vina pe Primărie și 
Apa Vital, în timp ce oamenii scot cu pompa apa 
din apartamente. Administratorul blocului susține 
că așa se întâmplă după fiecare ploaie, iar mo-
mentan, nu s-a găsit o rezolvare. 

Apartamente noi din Vișan,  
inundate din cauza canalizării 
Probleme mari pentru ieșenii care s-au mutat 

în blocurile noi de pe strada Sf. Ilie, nr. 25, din zona 
Vișan. De trei ani, de când locuiesc în zonă, după 
fiecare ploaie, oamenii sunt nevoiți să își scoată 
apa din casă, și asta pentru că sistemul de cana-
lizare nu face față. La fel s-a întâmplat și ieri, 6 
septembrie, atunci când oamenii s-au trezit la trei 
dimineața cu apartamentele inundate.  

„Ne-am trezit cu apa până la genunchi. Toate 
cele șapte apartamente, de la demisol, au fost in-
undate. Am chemat pompierii, Apa Vital să ne 
ajute. După câte am văzut noi, apa avea, în unele 
locuri, și câte 50 cm, cu cizmele de cauciuc um-
blam. Avem toată casa plină de apă cu fecale, e 
dezastru. Problema e de la canalizare, locul de 
acumulare de pe stradă nu a mai făcut față, cred 

că s-a înfundat aseară, nu știu. Cei de la Apa Vital 
au venit să verifice, însă au spus că totul e ok”, a 
declarat un locatar.  

Și administratorul blocului, Alina Moldovan, 
susține că situația nu este nouă, mai ales că în 
trecut, locatarii care aveau apartamentul achizi-
ționat în rate mergeau la bancă pentru ajutor fi-
nanciar, pentru reparații.  

„Este jale, am sunat pe unde am putut. La Pri-
mărie, la ISU, la Apa Vital, tot. Nimeni nu ne bagă 
în seamă. Nu se găsește nicio cale de rezolvare, 
acea canalizare este prost făcută. De la trei dimi-
neața am mers și eu să ajut, să scoatem apa din 
casă. Oamenii plâng și se uită neputincioși, sunt 
familii cu copii mici și se uită cum toate plutesc 
prin casă. Nu e situația nouă, am spus. În trecut, 
locatarii veneau să le semnez, să meargă la bancă 
pentru bănuți, să repare, mai ales că ei aveau rate. 
E trist”, a declarat Alina Moldovan, administratorul 
blocului de pe strada Sf. Ilie, nr. 25.  

Blocul a fost dat în folosință în urmă cu trei ani 
și are cinci etaje și 48 de apartamente. Acesta 
face parte din complexul Excentric Apartments, 
construit de dezvoltatorul Alex Boicu. Reporterii 
BZI au stat de vorbă și cu acesta, care susține că 
i-a ajutat pe locatari încă de la ora 03:00 dimi-
neața să scoată apa din casă.  

„Am și eu biroul aici și a fost inundat. De la 
03:00 stau și îi ajut pe oameni. Am mers și am 
cumpărat și pompă pentru a scoate apa din ca-
sele oamenilor, pentru că cei de la ISU au spus că 
nu este de competența lor. Știam, înainte de a 
construi blocul, că există o asemenea situație, 
însă, dacă noi am depus proiectul, iar cei de la Apa 
Vital ne-au dat undă verde, am construit. Pro-
blema este în locul de unde se varsă apele, bazinul 
de acumulare nu face față. O să mergem luni cu 
avocații, să facem demersuri pentru a rezolva si-
tuația”, a declarat Alex Boicu, dezvoltatorul imobi-
liar.  

Cu toate că dezvoltatorul cunoștea situația 
problematică a canalizării, acesta nu a luat-o în 
calcul în momentul construirii celor două blocuri 
de pe strada Sf. Ilie, nr. 25. Mai mult, la o primă 
căutare pe internet a complexului, se poate găsi 
anunțul de cumpărare a unui apartament din bloc, 
unde se precizează că: „complexul este unul din-
tre cele mai moderne proiecte rezidențiale, des-
tinat tuturor persoanelor ce sunt în căutarea unei 
locuințe noi”.  

Situație revoltătoare pentru locatarii unui bloc 
de apartamente, din zona Vișan, după ce s-au tre-
zit peste noapte cu locuința inundată din cauza 
canalizării. 

Gabriela RUSU

Apartamentele dintr-un bloc din Vișan, 
inundate din cauza canalizării. Locatarii sunt 
disperați: „Am apă cu fecale în toată casa”
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Noi probleme pentru Viorel Roman, controver-
satul afacerist din Iași care riscă trei ani de închi-
soare, pentru că nu și-a achitat o datorie veche 
de 15 ani. Păgubita, o femeie de afaceri din Alba 
Iulia, Ana Oniga, susține că, acum, Roman se 
plimbă prin țări străine și o tot amână cu returna-
rea sumei datorate, care este în valoare de 
760.000 euro. 

 Viorel Roman riscă închisoare  
pentru o datorie de acum 15 ani  
Viorel Roman a fost unul din primii milionari ai 

Iașului, fiind cunoscut mai ales în zona Moldovei 
și București pentru investiții imobiliare. Acesta a 
ajuns la sapă de lemn după ce a falimentat. Ana 
Oniga, o femeie de afaceri din Alba Iulia, a fost 
înșelată de Viorel Roman cu suma de 2.600.000 
de lei.  

Povestea a început în anul 2008, atunci când 
Viorel Roman era reprezentant al firmei Scala 
Real Estate, iar Ana Oniga deținea firma Albaplast. 
Femeia de afaceri povestește că, încă de la înce-
put, Viorel Roman s-a băgat pe sub pielea ei cu 
scopul de a o înșela.  

Și anume, totul a început după ce un om de 
afaceri, din București, Romeo Gangler, a decis să 
vândă către firma lui Viorel Roman două terenuri 
în Timișoara. Deși vânzarea s-a finalizat, Romeo 
Gangler mai avea de încasat un rest de plată de la 
Viorel Roman. Însă, în același timp, Gangler avea 
o datorie către firma deținută de Ana Oniga. Ast-
fel, s-a ajuns la o compensare între cei trei. Aceș-
tia au stabilit ca Viorel Roman să plătească 
datoria pe care Romeo Gangler o avea către Ana 
Oniga.  

Ana Oniga urma să primească de la Viorel 
Roman suma de 2.600.000 de lei, reprezentând 
datoria afaceristului Romeo Gangler și s-a decis 
ca femeia să preia, drept garanție, un teren. Însă 
acest lucru nu s-a mai întâmplat. Și asta pentru 
că Viorel Roman nu a dorit să-i restituie Anei 
Oniga banii. Mai mult, fostul om de afaceri a con-
vins-o pe păgubită să renunțe și la terenul luat ga-
ranție.  

Roman, condamnat la trei ani  
de închisoare cu suspendare 
Așa s-a ajuns ca, de atunci și până în prezent, 

Viorel Roman să o tot amâne pe Ana Oniga cu 
plata datoriei, cu toate că aceasta a depus o plân-
gere penală împotriva fostului om de afaceri, iar 
procurorii l-au trimis în judecată.  

Mai mult, în 2020, Viorel Roman a fost con-
damnat, inițial, la trei ani de închisoare cu sus-

pendare, timp în care bărbatul a făcut muncă în 
folosul comunității și a rămas și cu obligația de 
plată a datoriei. Femeia de afaceri, din Alba Iulia, 
spune acum însă că fostul om de afaceri ieșean a 
părăsit țara și găsește diverse scuze pentru a nu 
înapoia banii.  

„El a fost nașul de botez al nepotului meu, așa 
am intrat în legătură cu el. Procesul a durat nouă 
ani de zile, am fost de două ori la Înalta Curte de 
Casație și Justiție. În fine, l-au condamnat la trei 
ani cu suspendare. Cert este că Viorel Roman este 
un mincinos ce nu există pe pământ. În fel și chip, 
mă amână. O dată, că așteaptă banii care îi vin din 
Statele Unite de la Miami. Ba că așteaptă să vină 
de la prietenii lui, că îl ajută pe el și plătește. Are 
să-mi dea aproximativ 760.000 euro și mă tot 
duce cu zăhărelul. S-a terminat și cu varianta 
asta, iar ultima dată, a vorbit cu avocatul meu, pe 
8 august 2024, că el este plecat în Elveția să facă 
rost de bani. Deci ne tot amână, este un mincinos. 
Nu numai eu am pățit, ci și alții”, a declarat Ana 
Oniga, păgubită de  Viorel Roman.  

Suma de 2.600.000 de lei pe care Viorel 
Roman o datorează femeii de afaceri, Ana Oniga, 
s-a majorat de-a lungul anilor, la aceasta adău-
gându-se și daunele morale, cheltuieli de jude-
cată. Astfel, suma datorată la care s-a ajuns, până 
în prezent, este în valoare de 760.000 de euro. 

 Pe 10 septembrie 2024  
este un nou termen al procesului  
Marți, pe data de 10 septembrie 2024, ur-

mează un nou termen al procesului. Dacă săptă-
mâna viitoare se judecă cererea de revocare a 
suspendării, fostul om de afaceri, Viorel Roman, 
riscă să intre după gratii pentru înșelătorie. 

„Dat fiind că nu își plătește daunele respec-
tive, doamna Oniga și Serviciul de Probațiune au 
făcut cerere de revocare a suspendării. Adică, 
dacă nu își plătește respectiva sumă, să își exe-
cute în penitenciar pedeapsa, în loc de suspen-
dare. Pe data de 10, este termenul în care se va 
judeca cererea de revocare a suspendării execu-
tării. Momentan, domnul Viorel Roman este în Bu-
curești, în Iași, în Elveția. Este peste tot, cu 
pretextul că urmează să facă rost de bani. Dar, de 
când a început procesul respectiv, din aceeași 
lună a anului respectiv, cam aceleași scuze le 
auzim. Acum vom vedea dacă pe 10 se judecă sau 
nu. De la finalul anului 2023, a expirat perioada în 
care Viorel Roman putea achita datoria, nu s-a în-
tâmplat, atunci, își va ispăși pedeapsa”, a declarat 
Mihai Giurgea, avocatul femeii de afaceri, Ana 
Oniga.  

Reporterii BZI au încercat să ia legătura cu 
Viorel Roman, însă fără succes. Viorel Roman a in-
trat în afaceri la începutul anilor 1990. A început 
cu comerțul de alimente, apoi cu cel de produse 
petroliere, fiind chiar reprezentant pe Iași al Lu-
koil. Viorel Roman s-a făcut cunoscut în afaceri 
mai mult după ce a intrat în imobiliare. Acesta a 
deținut nenumărate firme pe care le controla di-
rect sau prin intermediul rudelor, însă în perioada 
2008- 2010, acestea au intrat în proceduri de in-
solvență și faliment. Viorel Roman a deținut Cen-
trul de Afaceri Internațional Iași, Euro Continental 
Invest, Siretul Pașcani și Scala Real Estate. 

Rămâne de văzut ce se va întâmpla și dacă 
fostul om de afaceri, Viorel Roman, va face închi-
soare pentru neachitarea datoriei către Ana 
Oniga.  

Gabriela RUSU

Viorel Roman ar putea ajunge la închisoare pentru o 
datorie de acum 15 ani. Controversatul afacerist are 
de înapoiat 760.000 de euro unei femei de afaceri. 
Ana Oniga: „Este un mincinos ce nu există pe pământ”
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SERVICII MEDICALE 

CABINET INDIVIDUAL  

DE LIBERA PRACTICA 

„PSIHOLOGIE CLINICA” - CAUIA FLORENTINA 

COPII - ADULTI - SERVICII PSIHOLOGICE POST 

CRIZA COVID SUPPORT DE REINTEGRARE SOCIO 

FAMILIARA SI SCOLARA. 

Telefon: 0732.806.569



ANGAJEAZĂ Inginer proiectant 
HVAC 

Vino sa faci parte din echipa DAS! Cau-
tam colegi noi pentru departamentul 

de proiectare si ofertare instalatii 
HVAC (termice, climatizare, ventilatie, 

evacuarea fumului și a gazelor 
fierbinți).  

Candidatul ideal: 
Absolvent studii superioare in dome-

niul instalatiilor aferente constructiilor 
Cunostinte temeinice Autocad, Ms 

Office, cunostiintele de MagiCad consti-
tuie un avantaj 

Disponibilitate pentru deplasari, 
atentie la detalii, disponibilitate pentru 
program prelungit 

Descrierea jobului: 
Realizarea documentatiei proiectelor 

de instalatii (parte scrisa si desenata)  
Participarea la discutii cu beneficiarii 

proiectelor realizate 
Proiectarea instalatiilor pentru fazele 

DTAC, PTH, DDE 
Oferirea de asistenta tehnica si su-

port in faza de executie 
Realizarea de memorii tehnice, bre-

viare de calcul, scheme functionale, etc. 
Intocmirea listelor de cantitati, caie-

telor de sarcini, documentatiilor de 
avize, dispozitiilor de santier 

Elaborarea de solutii de proiectare si 
oferirea de solutii tehnice corespunza-
toare pentru toate tipurile de proiecte 
(civile, industriale si agricole). 

Mentinerea legaturii cu furnizorii si 
producatorii de specialitate 

In functie de necesitati, intocmeste 
oferte financiare pentru instalatiile 
HVAC: solicita oferte de pret de la furni-
zori, analizeaza listele de cantitati in 
conformitate cu planurile proiectului, 
centralizeaza ofertele de pret de la fur-
nizori 

Beneficii: 
Salariu motivant 
Tichete de masa / Diurna (in cazul depla-

sarilor) 
Telefon de serviciu 
Calculator cu toate licentele nece-

sare 
ANGAJEAZĂ 
Pentru lucru în ŢARĂ și 

STRĂINĂTATE 
INGINERI cu/fără experiență: 
CONSTRUCŢII CIVILE INDUSTRIALE ŞI 

AGRICOLE 
INSTALAŢII PENTRU CONSTRUCŢII 
INGINERIE ELECTRICĂ, ENERGETICĂ 

ŞI 
INFORMATICĂ APLICATĂ 
MUNCITORI CALIFICAȚI: 
INSTALATORI, ELECTRICIENI, SU-

DORI, LACĂTUŞI, 
ZIDARI, FINISORI, DULGHERI, TÂM-

PLARI, FIERARI BETONIȘTI 
MUNCITORI NECALIFICAȚI cu/fără 

experiență (8/10 clase; cu/fără 
diplomă de bacalaureat) cu posibilita-
tea calificării în meseriile specifice 
domeniului construcții și instalații. 

CV-urile pot fi transmise prin e-
mail la adresa: office@das.ro sau se 

pot depune la sediul societatii din 
Iasi, str.Aurel Vlaicu, nr.87 

Relații la telefon: 0232 262800 
Mobil: 0744 275 627; 0745 125 161
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DIVERSE 

Comuna Ciohorani, județul Iași , 
titulară A.C. nr. 82/22.08.2024 , 
emisa de către C.J. Iași, în scopul 
“ Construire si dotare dispensar 
medical in localitatea Ciohorani , 
comuna Ciohorani, județul Iași, 
anunță public începerea lucrărilor 
autorizate începand cu data de 
11.09.2024. 

 

MEDIU 

Subsemnatul Rusu Alexandru, 
Selig Cristina- Simona si Selig 
Paul, titular al proiectului ,, 
ELABORARE P.U.Z.+R.L.U.- IN 
VEDEREA CONSTRUIRII UNOR 
LOCUINTE COLECTIVE , amplasat 
în satul Hlincea, comuna Ciurea, 
strada Cortez , jud Iași, anunță 
publicul interesat asupra 
depunerii solicitării de obținere a 
avizului de mediu. Informațiile 
privind conținutul documentației 

tehnice a proiectului propus pot fi 
consultate la sediul APM Iași- în 
str Calea Chișinăului , nr 43, 
municipiul Iași, județul Iași, zilnic 
(orele 8:00-16:00). Observațiile 
publicului se primesc la sediul 
APM Iași- str calea Chișinăului, nr 
43, municipiul Iași, județul Iași, în 
termen de 15 zile, de la 
publicarea anunțului. 

 

LICITAȚII 

Subscrisa MOLDROM 
INSOLVENCY IPURL cu sediul în 
Iasi, strada Sărăriei, nr. 6, bloc 
UJCM, mezanin, Complex Tg. 
Cucului, jud.Iaşi, în calitate de 
lichidator judiciar al debitorului 
PFA LEONTE RAZVAN IONUT, 
desemnat prin încheierea nr. 
36/23.05.2019, anunţă, în 
conformitate cu prevederile Legii 
85/2014, scoaterea la vânzare 
prin licitaţie publică a activului 
aparţinând debitoarei PFA 

LEONTE RAZVAN IONUT: Plug 
reversibil Bomet Pret vanzare 
2.100 (euro) Pret evaluare 
3.000(euro) şi Semãnãtoare 
prãşitoare cu brãzdar dublu disc 
şi buncãre mari la îngrãşãmânt 
Pret vanzare 3.220 (euro) Pret 
evaluare 4.600 (euro), respectiv 
un total de 5.320 euro 
reprezentând 70% din preţul total 
de 7.600 euro stabilit prin raportul 
de evaluare. Licitaţiile vor avea 
loc la sediul lichidatorului judiciar 
din Iasi, strada Sărăriei, nr. 6, bloc 
UJCM, mezanin, Complex Tg. 
Cucului, jud.Iaşi în datele de 
19.09.2024, 26.09.2024, 
03.10.2024, 10.10.2024 şi 
17.10.2024, ora 13º. 
Documentaţia care cuprinde 
regulamentul de vânzare, lista cu 
bunurile şi descrierea acestora 
poate fi consultată la sediul 
lichidatorului. Toţi cei care pretind 
vreun drept asupra bunurilor 
mobile vor anunţa în scris 
lichidatorul judiciar cu cel puţin o 

zi înaintea datei fixate pentru 
şedinţa de licitaţie.  Condiţii: 
Achitarea taxei de participare în 
valoare de 1.000 lei şi a garanţiei 
de participare în valoare de 10 % 
din preţul de începere a licitaţiei 
pentru bunul care intenţionează 
să îl cumpere în contul debitoarei 
PFA LEONTE RAZVAN IONUT 
deschis la Libra Internet Bank – 
RO72BREL0002001598440100, 
copii după actele societăţii, 
împuternicire scrisă pentru 
persoana care reprezintă 
societatea, iar pentru pesoanele 
fizice: actul de identitate şi o 
copie după acesta. Documentele 
care atestă îndeplinirea condiţiilor 
de participare la licitaţie vor fi 
depuse la sediul lichidatorului cu 
cel putin 24 ore înainte de data 
licitaţiei.  Relaţii suplimentare la 
telefon 0744692986. MOLDROM 
INSOLVENCY IPURL prin asociat 
coordonator, Arhire Daniel

OFERTE SERVICIU 

Fermador SRL angajează electrician întreținere în cadrul Abatorului 
de păsari din Podu-Iloaiei, Județul Iași. Pentru mai multe detalii, va 
rugăm sa ne contactați la numărul de telefon: 0232.222.111
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Handbalistele de la CSM Iași vor juca 
primul meci acasă, din Liga Florilor, 
împotriva unei echipe puternice. 
Minaur Baia Mare vine în Sala 
Polivalentă pentru duelul 
din etapa a 2-a, din campionat 

 
Minaur Baia Mare este deja o echipă consa-

crată a primei ligi, având o experiență net supe-
rioară față de ieșence. Totuși, handbalistele de la 
CSM Iași vin cu mult entuziasm și speră că, în fața 
unui public cât mai numeros, vor reuși să obțină 
și primele puncte din acest sezon. 

CSM Iași are primul meci acasă, 
în Liga Florilor 
CSM Iași a pierdut primul meci din acest 

sezon, împotriva campioanei CSM București, în 
schimb, Minaur Baia Mare a câștigat acasă cu Co-
rona Brașov, după un meci dificil. Partida dintre 
CSM Iași și Baia Mare va avea loc duminică, 8 sep-
tembrie, de la ora 18:00, în Sala Polivalentă „Dan 
Irimiciuc”. Prețul biletului este de 25 de lei, iar 

pentru copiii mai mici de 10 ani, intrarea este gra-
tis. Antrenorul Daniel Gheorghe a prefațat această 
întâlnire. 

„Întâlnirea cu Minaur Baia Mare este un meci 
dificil. Întâlnim un adversar puternic, cu mulți ani 
în Liga Națională, cu multă experiență și jucătoare 
foarte experimentate, care pot decide o fază în 
duelurile unu la unu, în orice moment al jocului. 
Noi ne-am continuat pregătirea conform planului 
stabilit. Sper ca, la ora jocului, fetele să fie capa-
bile să facă față acestei confruntări foarte impor-
tante pentru noi. Eu spun că toată echipa este la 
același nivel valoric și îmi doresc ca toată lumea 
să fie sănătoasă și pregătită pentru a face un joc 
bun. Avem câteva fete ușor accidentate, însă spe-
răm ca, până la ora partidei, să le recuperăm. 
Chiar și așa, avem un lot numeros și toate fetele 
care intră trebuie să-și dea totul pe teren, în mo-
mentul în care au șansa. Sper că cele care vor 
intra, își vor face datoria cu brio. Fiind primul meci 
oficial la acest nivel, după 23 de ani, așteptăm cu 
mult drag, la sală, un număr cât mai mare de 
spectatori, care să ne încurajeze, să ne sprijine și, 
la sfârșit, să ne bucurăm împreună”, a transmis 

Daniel Gheorghe, antrenorul echipei CSM Iași 
2020. 

Jucătoarele cer susținerea publicului 
Având în vedere că Iașul nu a mai avut o 

echipă de handbal feminin în prima ligă, de 23 de 
ani, jucătoarele se așteaptă la un număr mare de 
spectatori, la meciul de mâine. La fel ca în ultimul 
meci din sezonul trecut, cel cu Galați, hanbalistele 
își doresc să vadă sala plină. 

„Va fi o partidă dificilă. Ne-am pregătit foarte 
bine săptămâna aceasta și vom da totul pe teren, 
astfel încât, la final, să câștigăm. Este destul de 
emoționant pentru noi, fiind primul meci acasă. 
Știm că de la noi, interii, se așteaptă multe goluri. 
Am exersat mult aruncările de la distanță, din di-
ferite poziții, și sperăm să fim cât mai eficiente. 
Vrem să invităm toți ieșenii la meci, să vină și să 
ne susțină, în număr cât mai mare, duminică, la 
ora 18:00, la Sala Polivalentă din Iași”, a spus An-
dreea Visic, jucătoare la CSM Iași 2020. 

CSM Iași 2020 are primul meci acasă, în Liga 
Florilor, însă adversarul nu este deloc unul facil. 

Petronel ȘTEFAN

Se anunță meci tare în Sala Polivelentă! 
CSM Iași 2020 joacă cu Minaur Baia Mare 
primul meci acasă, în Liga Florilor
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Din cauza unor profi  
de la Umefeu un student s-a sinucis 
Babele bârfitoare încep rubrica de azi cu o 

povestioară aiurea rău, de pe la Umefeu. Sunt 
vreo doi profi pe acolo (nu dăm nume deocam-
dată) care îi tratează pe studenți ca pe niște ani-
male. Urlă la ei, îi umilesc și toate cele la un loc. 

Ca să vedeți cât de nesimțiți sunt unii dintre ei, 
acum doi ani, un student s-a sinucis. Pe biletul 
pe care l-a lăsat a trecut acolo că a cedat din 
cauza unor profi de la Umefeu. A lăsat și niște 
nume și din ce au înțeles babele s-ar face niște 
verificări. Mai povestim despre asta și în alte edi-
ții, mai pe larg... A, babele erau să uite. Ar vrea 
să le transmită monștrilor de la Umefeu să fie un 
pic mai umani, că distrug gratuit vieți.... 

Pripoteasa cu aere de depulată  
a făcut combinații cu donații 
Zilele trecute, babele v-au zis câteva che-

stiuni despre o duduie, Rocsănutza Nescula, o 
pripoteasă care se visează depulată de pedeseu. 
Babele v-au povestit că fericitul ar fi tras niște 
sfori pentru ca dânsa să fie pe liste, dar iată că 
tensiunile au apărut și, totodată, mai multe de-
desubturi au ieșit la lumină. Duduia, cică, are o 
fundațiune, iar în timpul campaniilor alea de aju-

torare a ucrainenilor a fost tare implicată. Gurile 
rele spun că atunci ar fi făcut avere, pentru că 
băga mâna până la umăr în donații. Banii ar fi fost 
împărțiți, iar o parte au ajuns și pe la fericiți... 
Cam asta se aude prin Târg... 

Fugi, Marcele, că unde te prinde,  
te dihocă. S-a jurat pe centură 
La final de rubrică babele vă mai spun câteva 

vorbe, tot de prin pulitică. Sile Cățea, depulatul, 
și-a mușcat pumnii când a aflat zilele trecute că 
nu mai pupă un nou mandat de sinator și a spus, 
într-un grupuleț restrâns, că numai Arăgăzel 
Pompa i-a făcut cheie și că unde-l prinde, îl co-
tonogește cu orice risc. Apăi, acum există o 
parte bună. Arăgăzel nu o să vadă pumii pe care 
îi încasează, că are ochelarii defecți, dar s-ar 
putea să-i simtă. Ar fi, astfel, sigurul sinator 
romîn de culoare. Arăgăzel va fi mov... Așteaptă 
babele meciul ăsta cu interes...

Bursa bârfelor

 Reprezentanții Casei de Pensii 
Iași vin cu lămuriri în privința pensii-
lor recalculate ale persoanelor cu 
handicap și ale persoanelor nevăză-
toare din Iași. Și asta, după ce pen-
sionarii au amenințat cu proteste la 
București, la jumătatea lunii sep-
tembrie. Aceștia sunt nemulțumiți 
după ce, în urma recalculării, s-au 
trezit cu pensiile scăzute și cu până 
la 1.000 de lei. 

Lămuriri pentru ieșenii 
nevăzători de la 
Casa de Pensii Iași  
Subiectul recalculării pensiilor 

nu a luat sfârșit nici acum. Pe lângă 
ieșenii care s-au trezit cu pensiile 
scăzute, cu câteva sute de lei sau 
majorate după caz, cele mai afec-

tate sunt persoanele cu handicap și 
nevăzătorii care urmează să-și 
ceară drepturile în stradă. Aceștia 
amenință cu proteste, pe data de 19 
septembrie, la București, unde speră 
că vor fi luați în calcul de autorități. 
Deși reprezentanții Casei de Pensii 
Iași au venit cu lămuriri încă de la în-
ceputul lunii, cu privire la faptul că 
pensiile nu vor scădea, ieșenii cu 
nevoi speciale spun că nu renunță la 
proteste. Astfel, directorul Casei de 
Pensii Iași a subliniat care sunt prin-
cipalele motive de majorare a pen-
siilor, în cazul acestora.  

„Nevăzătorii și persoanele cu 
handicap au avut cele mai mari 
creșteri în 2005. Atunci, aceștia s-au 
bucurat, însă acum, sunt supărați. 
Nu avem ce face, pentru că legea 

nouă pune accentul pe contributivi-
tate. Astfel, în acest caz, persoanele 
cu handicap și nevăzătorii nu au 
ajuns la stagiul de cotizare. Ei sunt 
într-o lege specială”, a declarat 
Maria Andronache, directorul Casei 
de Pensii Iași.  

Persoanele cu dizabilități spun 
că au pensii mai mici cu până la 80 
la sută şi sunt gata să îşi strige ne-
mulţumirile în faţa Guvernului. Deşi 
rămân cu pensia în plată, nu vor mai 
beneficia de următoarele majorări 
ani buni de acum înainte. În plus, 
rămân şi fără anumite facilităţi, cum 
ar fi un stagiu redus de cotizare. Re-
prezentanții persoanelor cu defi-
ciențe de vedere, din Iași și din țară, 
au participat la întâlniri cu premierul 
Marcel Ciolacu, unde s-a promis o 

lege distinctă, care să asigure drep-
tul la o pensie decentă atât celor 
care sunt aflați, acum, la pensie, cât 
și pentru cei care urmează să intre.  

La Iași sunt 3.000 de nevăzători, 
dintre care 1.500 au fost afectați de 
recalcularea pensiilor. Aceștia spun 
că sunt cazuri în care pensiile au 
scăzut de la 1.800 de lei și până la 
700 de lei sau de la 1.300 de lei, la 
500 de lei.  

Reprezentanții Casei de Pensii 
Iași vin cu lămuriri în privința pensii-
lor recalculate ale persoanelor cu 
handicap și ale persoanelor nevăză-
toare din Iași. Și asta, după ce pen-
sionarii au amenințat cu proteste la 
București, la jumătatea lunii sep-
tembrie. 

Gabriela RUSU

Casa de Pensii Iași vine cu lămuriri pentru 
pensionarii cu deficiențe de vedere. Maria 
Andronache: „Se pune accent pe contributivitate”


